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Call for Papers 

International Seminar on Youth Migration and Transitions to Adulthood in Developing Countries
Rio de Janeiro, Brazil, 8-10 December 2010
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Adolescent Life Course in Developing Countries, the Instituto Brasileiro de Geografia e Estatística (IBGE) and the Centre for Demographic Urban and Environmental Studies (CEDUA) of El Colegio de México. 

Deadline for submission of abstract extended to 7 June 2010 

The seminar will focus on the evolving patterns and processes of youth migration in developing countries. It will examine their consequences for the various transitions to adulthood, including their interrelations with youth sexual and reproductive behaviours. A specific emphasis will be put on gender differences and on the possible empowerment effect of migration. 

Demographers, sociologists, anthropologists, economists, geographers, and scholars from the other disciplines interested in exchanges on the latest scientific knowledge on migration and transitions to adulthood are encouraged to submit a paper. All the topics related to the processes of adolescent migration, their determinants and their consequences will be considered. Proposals may use different types of data and methodologies: international comparison as well as local studies, quantitative as well as qualitative approaches. While most presentations will focus on youth migration in developing countries, innovative research on South-North migration and issues of adolescent integration into host societies could also be proposed. Proposed papers can investigate any type of youth migration experienced by young people, both internal and international. Authors are encouraged to reflect on the policy implications of their findings. 

A full announcement and description of this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/adolc/call10.php. 

The IUSSP Scientific Panel on Adolescent Life Course in Developing Countries invites researchers in the field to submit online by 7 June 2010 a short 200-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper, which must be unpublished. To submit and fill out the online submission form, please click here: online submission form. 

While abstracts may be submitted in English, French or Spanish, the working language at the seminar will be English and final papers should be submitted and presented in English. 

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 30 June 2010. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 1 November 2010. 

For further information, please contact (fjuarez2@prodigy.net.mx and fjuarez@colmex.mx – please send to both emails) with a copy to Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org). 
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Appel à communications

Séminaire international sur les migrations des jeunes et les transitions vers l'âge adulte dans les pays en développement Rio de Janeiro, Brésil, 8-10 décembre 2010 
Organisé par le Comité de l’UIESP sur les Parcours de vie des adolescents dans les pays en développement, en collaboration avec l'Instituto Brasileiro de Geografia e Estatística (IBGE) et le Centre d’Etudes Démographiques, Urbaines et Environnementales (CEDUA) d'El Colegio de México. 

Date limite pour la soumission des résumés repoussée au 7 Juin 2010 

Le séminaire est consacré à l’évolution des pratiques migratoires des jeunes dans les pays du Sud. Il traitera de l’effet des migrations sur les modalités de transition vers l'âge adulte, y compris en matière de comportements sexuels et reproductifs. Une attention particulière sera portée aux rapports de genre, tels qu’ils sont construits dans la pratique migratoire des adolescents, ainsi qu’aux retombées possibles des migrations en matière d’autonomie individuelle. 

Le séminaire sera pluridisciplinaire. Démographes, sociologues, anthropologues, économistes, géographes et chercheurs d'autres disciplines travaillant sur la problématique des migrations juvéniles et des transitions vers l'âge adulte sont encouragés à soumettre une communication. Les propositions pourront porter sur les différentes dimensions des migrations des jeunes, ainsi que sur leurs déterminants et leurs conséquences. Elles pourront s’appuyer sur différents types de données – des comparaisons internationales aux études de cas – et de méthodes – quantitatives et qualitatives. L’accent sera mis sur les migrations dans les pays du Sud, cependant des communications proposant des démarches innovantes sur les migrations Sud-Nord et les questions d'intégration des adolescents da ns les sociétés d’immig ration pourront également être acceptées. Les propositions pourront porter sur tout  type de migration, interne ou internationale. Les auteurs sont encouragés à réfléchir aux implications, en termes de politique, de leurs travaux. 

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante: http://www.iussp.org/Activities/adolc/call10.php. 
Le Comité scientifique de l’UIESP sur les parcours de vie des adolescents dans les pays en développement invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 7 Juin 2010 un court résumé de 200 mots ET à télécharger un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas déjà fait l’objet d’une publication. Pour remplir le formulaire de soumission en ligne, veuillez cliquer ici: Formulaire de soumission en ligne. 
Les résumés peuvent être soumis en anglais, en français ou en espagnol, mais la langue de travail du séminaire sera l’anglais et les communications complètes ne pourront être soumises qu’en anglais. 
Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 30 Juin 2010. 
En cas d'acceptation, la communication complète sera à transmettre avant le 1er novembre 2010. 
Pour plus d’information, veuillez contacter Fatima Juarez (fjuarez2@prodigy.net.mx et fjuarez@colmex.mx – merci d’envoyer votre courriel aux deux adresses) avec copie à Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org). 
